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Încheiat azi 28.11.2023 cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei 

Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica invitată, dna viceprimar Pintea 

Cecilia, preoții ortodocși și preotul romano-catolic din comuna Băiuț, dl Buda Ioan – invitați. 

În urma apelului nominal făcut de d-l secretar Pop Aurelian rezultă că este absent dl 

consilier Tudovan. 

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 

alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna noiembrie d-l consilier Prohaska 

Rolland. 

D-l preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local al comunei Băiuț pe 

anul 2023; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei și Statului de funcții ale Primăriei 

comunei Băiuț; 

3. Semnarea Acordului de colaborare privitor la utilizarea Capelei mortuare din localitatea 

Băiuț ; 

4. Diverse; 

Se propune completarea ordinii de zi cu un proiect de hotărâre privind aprobarea 

încheierii unei convenții cu ACOR privitoare la cele 2 posturi care trebuie să fie desființate.  

 Ordinea de zi cu modificarea propusă este aprobată cu unanimitate de voturi. 

Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi. 

Pentru început se discută punctul referitor la semnarea Acordului de colaborare 

privitor la utilizarea Capelei mortuare. 

Dl secretar prezintă modelul de Acord propus. 

Dl preot Rodilă spune că nu poate semna acest acord înainte de a-l prezenta în consiliul 

parohial. 

Se cere înlocuirea termenului ”constructor” cu cel de proprietar sau beneficiar întrucât 

firma este constructorul nu parohia romano-catolică. 

Dl preot Csiszer spune că mai trebuie introdus în acest Acord preotul reformat. 

În urma discuțiilor se cade de acord că acest acord va fi prezentat de fiecare preot în 

consiliul parohial iar ulterior va fi semnat individual de aceștia. 

Dna primar spune că a pus pe ordinea de zi proiectul de hotărâre privind rectificarea 

bugetului pentru că ni s-a spus că vom primi bani prin HG dar încă nu a apărut așa încât acest 

punct nu va fi discutat. 

Se poartă discuții privitoare la stadiul de construire a capelei. 



Dl consilier local Hollo prezintă lucrările care au fost făcute. Încearcă să pună folie 

anul acesta iar de acoperit va fi acoperit doar anul viitor. 

Dl consilier local Butuza spune că va face o sesizare la poliție privitor la filmarea fără 

acordul consiliului local. 

Se trece la punctul 2 - proiectul de hotărâre privind aprobarea Organigramei și Statului 

de funcții ale Primăriei comunei Băiuț. 

Dl secretar prezintă baza legală care a făcut necesară adoptarea acestei hotărâri. Este 

obligatoriu să reducem numărul de posturi cu 10%, de la 20 la 18. Nu există în lege criterii 

pentru a stabili care sunt acele posturi. 

Dna primar prezintă propunerea. S-a gândit la  cele 2 posturi cel de bibliotecar și cel 

de muncitor calificat pentru care expiră contractul de muncă. 

Dl consilier local Pop T crede că ar trebui să plece ultimii veniți. Dacă a fost trimisă 

la bazin înseamnă că este nevoie de ea nu cum a spus d-na primar că nu este nevoie. 

Dna primar spune că în calitate de conducător de unitate știe cel mai bine ce este nevoie 

și este atribuția ei legală să propună. 

Dl președinte de ședință întreabă dacă nu există chiar nici un criteriu după care să se 

stabilească aceste posturi. 

Dna primar spune că are raportul de audit întocmit de ACOR din care rezultă că s-au 

împrumutat puține cărți în acești 3 ani și de aceea a spus că este o propunere obiectivă. 

Dl președinte de ședință întreabă până când trebuie să se hotărască iar dl secretar spune 

că ar trebui în această lună pentru că există un termen legal de preaviz de 20 de zile lucrătoare 

care trebuie respectat. 

Dl consilier local Demeter întreabă dacă s-a indicat care posturi trebuie să dispară iar 

dna primar spune că nu este indicat nicăieri, ea a considerat și a propus să fie desființate aceste 

posturi pentru că legea îi dă competențe iar consilierii nu au dreptul să se pronunțe privitor la 

aceasta. 

Se întreabă când vine Vitalul să ne preia iar dna primar spune că ar fi bine dacă ar veni 

dar nu am primit nimic în scris. 

Dna consilier local Chifor spune că ea consideră că dl Burzo e om de bază, după ședința 

de data trecută a fost chemat să meargă la captare. 

Dl consilier local Pop T întreabă de ce nu s-a spus ultimilor angajați că s-ar putea să 

nu mai fie nevoie de ei. 

Dna primar spune că administratorul public care e economist e mai important decât 

altcineva. 

Dl președinte de ședință spune că nu se poate să nu existe niște criterii după care să se 

stabilească cine pleacă. 

Dna primar spune că ne-a luat prin surprindere această lege, dacă știam puteam lua 

niște măsuri. Poate că anul viitor se va reveni la numărul de posturi dinainte.  

Dl consilier local Butuza întreabă dacă s-a discutat cu ei la primărie iar dna primar 

spune că da, s-a vorbit, sunt de acord și s-a discutat de crearea de posturi pentru ei. 

Dl președinte de ședință întreabă de ce nu pot pleca alții dacă oricum nimeni nu pierde? 

Dna primar spune că este atribuția ei să stabilească cine pleacă. 

Dl consilier local Pop Traian spune că el nu este de acord dacă li se pune obligatoriu 

în vedere ce să voteze. 

Dl președinte de ședință întreabă cum se votează iar dl secretar general spune că este 

posibil ca, dacă votul este deschis să fie interpretat ca fiind privitor la persoane și să fie contestat 

dar procedura de vot e stabilită în consiliu.  

Dna primar spune că au fost vinerea trecută reprezentanții ACOR care ne-au spus că 

este nevoie să se justifice votul și că va putea contesta în contencios administrativ acest vot. 



Se poartă discuții pe această temă. 

Dna primar spune că are cu ce se apăra, are competențe legale, are raportul de audit, a 

propus consiliului, și-a îndeplinit atribuțiile. 

Se trece la vot și cu 3 voturi pentru, dnii consilieri locali Butuza , Ciupei și dna 

viceprimar, 2 voturi împortivă, d-nii consilieri locali Hollo și Prohaska și 5 abțineri nu este 

adoptată această hotărâre. 

Se trece la punctul următor – proiectul de hotărâre privind încheierea convenției cu 

ACOR. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. 

Se trece la ultimul punct – diverse. 

Dl consilier local Butuza citește sesizarea pe care a făcut-o către Postul de poliție Băiuț. 

Dna primar cere consilierilor care s-au abținut să justifice. 

Dl consilier local Pop C spune că una din persoane a luat postul prin concurs și poate 

că ne va da în judecată. 

Dna consilier local Chifor spune că nu cunoaște situația. Dna primar a spus că a vorbit 

cu persoanele dar ar dori să discute și ea cu aceste persoane. 

Dl consilier local Demeter spune că nu i se pare moral să dai afară pe cineva cu 

vechime și să rămână cineva nou angajat. 

Dl consilier local Pop T mulțumește celor care nu au votat să se vândă taful pentru că 

acum a fost folositor la deszăpezire. 

Dl consilier local Pop C spune că aceia care lucrează la cămin au spus că nu au 

obligația de a pune antigel la încălzirea de la cămin. 

Dl secretar general spune că trebuie să se facă probă și că depinde ce este trecut în 

listele de cantități de lucrări. 

Dna viceprimar prezintă cele 3 cereri de aprobare de cumpărare lemn de lucru, cereri 

care sunt aprobate de consilieri. 

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă. 
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